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ПОДІЇ EVENTS

Президент підсумував здобутки року і визначив клю-
чові завдання для голів місцевих органів влади на пер-
спективу.

Має сенс ще раз звернути увагу на основні тези висту-
пу Президента України Петра ПОРОШЕНКА:

…Відновлення дорожньої мережі буде символом України. 
…Звичайно, що в країні є «зрадофіли». Вони і тут знаходять 

приводи для печалі. Але ж ми робимо перші, але надзвичайно 
важливі, кроки після жорсткої економічної кризи, спричиненої 
війною…

…Сьогодні, 24 жовтня, День ООН, який Україна зустрічає 
вагомими здобутками як член Ради Безпеки ООН. І ми в повно-
му обсязі скористаємось цим для забезпечення миру, бо мир 
сьогодні – це те, чого чекають українці.

…Із реформ… однією з найголовніших і найрезультатив-
ніших є децентралізація. За три роки її впровадження власні 
доходи місцевих бюджетів зросли приблизно в два з полови-
ною рази. Ми наблизилися до показника 50 на 50. Це означає, 
що незабаром місцеві бюджети будуть перевищувати бюджет 
державний. Очевидно, що істотно зростає суспільна вага голів 
громад і відповідних рад, а це потребує і дуже особливо від-
повідального ставлення селян до виборів органів місцевого 
самоврядування громад. 

…Проголосована реформа освіти, завершено голосуван-
ня судової реформи і кодексів, була проголосована пенсійна 
реформа. Була проголосована медична реформа. Впевнений, 
що Уряд в найкоротші терміни прийме державні програми, яка 
врахують всі нюанси розвитку сільської медицини на підставі 
нового закону. Ще одним аспектом реформи є розвиток ін-
формаційно-комунікаційних технологій у сільській місцевості.

…Найгірше в українській економіці вже в минулому. Ми не 
просто вистояли, не просто уникли дефолту, але й закла-
ли основу для сталого розвитку.

…Жорсткі антикризові кроки, макрофінансова стабілізація, 
рішуче зниження податкового навантаження на бізнес, дере-
гуляція, антикорупційні заходи, відкриття нових зовнішніх рин-
ків, в тому числі і завдяки Угоді про асоціацію з Євросоюзом, 
ратифікацію якої ми завершили спільним зусиллями, – все це 
проторувало шлях до відновлення економіки. 

…Держава повинна захищати бізнес, дати йому вільно пра-
цювати, забезпечити захист інвестицій і захист інвесторів. Біз-
нес зі свого боку має нарощувати прибутки, чесно сплачувати 
податки та створювати нові робочі місця

…Я хочу наголосити, що кількість новостворених ро-
бочих місць має і буде одним із основних критеріїв вашої 
роботи, шановні і голови адміністрацій, і міські голови.

…ВР ухвалила зміни до процесуальних кодексів, необхідні 
для судової реформи. І ще одна важлива річ – вона зробила 
перший крок до скасування недоторканності народних депу-
татів.

…Невід’ємною частиною гібридної війни є постійні спроби 
Кремля підірвати країну із середини.

…Країна переходить від виживання до розвитку. І ніхто 
і ніщо не зупинить наш впевнений рух вперед.

Отже, шановні друзі, у мене для вас дуже приємна новина – 
все буде добре.  

РАДА РЕГІОНАЛЬНОГО РОЗВИТКУ

ПЕТРО ПОРОШЕНКО:
МИ НЕ ПРОСТО ВИСТОЯЛИ, НЕ ПРОСТО 
УНИКЛИ ДЕФОЛТУ, АЛЕ Й ЗАКЛАЛИ 
ОСНОВУ ДЛЯ СТАЛОГО РОЗВИТКУ

REGIONAL DEVELOPMENT COUNCIL

PETRO POROSHENKO:
NOT ONLY DID WE WITHSTAND AND AVOID 

DEFAULT, BUT WE LAID THE GROUNDS 
FOR SUSTAINABLE DEVELOPMENT

24 жовтня в Києві пройшло засідання Ради регіонального розвитку під головуванням
Президента України Петра Порошенка. Представники з усіх областей України 

обговорили стратегії розвитку та механізми розбудови держави.

Довідково: Рада регіонального розвитку — консультативно-
дорадчий орган при Президентові України.

Утворений з метою сприяння взаємодії державних органів з ор-
ганами місцевого самоврядування у питаннях:

 �  напрацювання оптимальної моделі розвитку місцевого само-
врядування і територіальної організації влади;
 � децентралізації управління регіональним розвитком;
 � вирішення проблемних питань життєзабезпечення регіонів.

Рада утворена Президентом України Петром Порошенком 
21 квітня 2015 року.
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Оглядаючи захід, що відбувся, не можна не згадати 
столицю.

Мер Києва Віталій КЛИЧКО, виступаючи на засіданні, зо-
середив свою увагу на дітях і медицині: «Розуміючи, що інвес-
тувати треба в майбутнє, і наскільки це важливо для міцності 
і успіху країни, ми значно збільшили фінансування на освіту 
та виховання наших дітей. Це і кошти школам та садкам, і нові 

спортмайданчики та шкільні стадіони, і надбавки педагогам, 
багато іншого». За його словами, Київ сьогодні – єдине місто, 
де збільшується кількість дітей і є попит на місця в школах та 
дитсадках. Столична влада майже втричі скоротила чергу в дит-
садки, але не збирається зупинятися на досягнутому: «Якщо 
минулого року ми відкрили 7 нових та відреконструйованих 
дитячих садків у столиці, то цього року відкриємо 10. У Києві 
у вересні відчинили свої двері  2 нових школи, ще одну введемо 
в експлуатацію до кінця цього року. Три нових школи на по-
над 1700 школярів! Це найкращий показник за останні 12 років 
в столиці і на сьогодні найкращий в Україні». Київ збільшив на 
2017 рік фінансування медицини – до майже 8,3 млрд гривень. 
«За ці кошти столична влада реалізовує низку важливих про-
грам». Крім того, зауважив мер, на капремонти та придбання 
обладнання для установ охорони здоров‘я в бюджеті розви-
тку спеціального фонду столиці на цей рік передбачено майже 
454 млн гривень.

Однак не обійшлося й без 
гучного скандалу. Під час об-
говорення земельних про-
блем голова Васильківської 
райдержадміністрації Дніпро-
петровської  області Сергій 
ЛИТВИНОВ публічно звер-
нувся до Президента України: 

«Одне прохання до Вас, 
Петро Олексійович: нехай київ-
ський Держгеокадастр, вибачте 
за недержавницьку мову, забе-
ре своїх «смотрящих» в нас по 
областях і по районах».

Президент жорстко пообіцяв посприяти у вирішенні цього 
питання: 

«Я сподіваюся, що після доручення, а ми це робимо як до-
ручення президента і прем’єр-міністра, ми спільно налаго-
димо питання, щоб у нас «смотрящих» взагалі і «смотрящих» 
в Держгеокадастрі зокрема не було… Ні Президент, ні Уряд, ні 
коаліція ніяких «смотрящих» не призначає і терпіти їх не буде!»

А Прем’єр-міністр Укра-
їни Володимир ГРОЙ-
СМАН тут же, прямо під 
час обговорення виступу 
тимчасового глави Дер-
жавної служби з питань 
геодезії, картографії та ка-
дастру Олега ЦВЯХА, рі-
шуче поставив крапку у його 
кар’єрі: «Пан Цвях, з даної 
хвилини ви відсторонені від 
виконання своїх обов’язків, 
завтра я звернуся до Гене-
ральної прокуратури і НАБУ 
почати проти вас справу, 
проти всіх ваших керівників 
районних управлінь, з про-
ханням розслідувати її, і ви 

будете сидіти…«Смотрящі» за-
лишились в далекому 2013-ому 
році! Ви паразитуєте сьогодні 
на тлі нашої держави. І вам про-
щення немає. Винний – будете 
сидіти». А регіональним і облас-
ним керівникам Гройсман дав 
чітке завдання до кінця дня на-
дати конкретні факти і конкретні 
прізвища «смотрящих».

Цікава відбулась виста-
ва – «витягли цвяха». Що тут? 
З одного боку, зрозуміло, що 
представники Цвяха повинні 

бути і є по районах, а з другого боку, відомо, що «смотрящий»  
– неофіційно це людина – представник центру по збору «дані» 
для центру. Блискавична і одностайна реакція і Порошенка, 
і Гройсмана означає, що це їх дуже зачепило. 

…Виступів було багато, всі в дусі радянського оптимізму та 
як підспів президенту.

Здається, лише мер 
Львова Андрій Садовий на 
своїй сторінці у Facebook 
після події розкритикував 
це засідання:

«Мав останню надію, що 
Рада регіонального розви-
тку буде майданчиком для 
дискусії та обговорення ре-
альних проблем. Натомість 
потрапив на телевізійний майданчик, де раніше проходило 
Євробачення, а тепер знімається дуже дороге телешоу для 
пана Президента.

Все в стилі путінської теледемократії. Більше тисячі керівни-
ків всіх рівнів виступають в ролі масовки! Бракує лише Савіка для 
довершення картини - була б краща модерація і вищий рейтинг. 
І це все за державні гроші.  Шкода вкраденого часу для реаль-
ної праці».

Оглядач Вікторія Кобза


